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          KS-BOR.0002.30.2018  
 
Protokół  
Nr XXXIX/2018 
XXXIX sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 28 sierpnia 2018 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:05 
Spośród 30 radnych obecnych było: 28 radnych 
Zakończenie posiedzenia 28.08.2018 r., godz. 13:26 
                                                                                                                                                                              
1. Otwarcie obrad. 
                                                                            

Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek powitał serdecznie radnych województwa, 
zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz pracowników Urzędu 
Marszałkowskiego. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

 
Załącznik nr 1, 2 

 
 

 
2.       Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o dołączenie do porządku 
projektu  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/826/18 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie udzielenia Powiatowi 
Węgorzewskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2018 r. 
inwestycji „Wyższy standard edukacji – lepsza jakość życia lokalnych społeczności – 
rozbudowa infrastruktury kształcenia zawodowego w Powiecie Węgorzewskim”, 
„Dostosowanie internatów Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego do potrzeb osób 
niepełnosprawnych oraz poprawa bezpieczeństwa obiektów”  i poinformował o umieszczeniu 
go w punkcie 15 zaktualizowanego porządku obrad. Dodał, że materiały odnośnie projektu 
uchwały zostały przekazane radnym  za pośrednictwem poczty elektronicznej. 
 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. Ponieważ nie było 
uwag, Przewodniczący Sejmiku poddał porządek obrad pod głosowanie. Za przyjęciem 
porządku obrad  głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
Po głosowaniu  porządek obrad kształtował się następująco: 
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1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu zagospodarowania przestrzennego 

województwa warmińsko-mazurskiego – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, 
Marszałek Województwa.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o działalności  Regionalnej Dyrekcji 
Lasów Państwowych w Olsztynie na rzecz ekonomiczno-społecznych działań 
rozwojowych –referujący: p. Mariusz Orzechowski, Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów 
Państwowych w Olsztynie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego  przez Zarząd Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego „Raportu okresowego nr XVI z realizacji Strategii rozwoju 
społeczno-gospodarczego  województwa warmińsko-mazurskiego do roku 2025,  
w latach 2016-2017“ – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu okresowego nr VII z realizacji 
Regionalnej Strategii Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do 
roku 2020, stan na koniec 2016 r.“ – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 
Województwa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/782/18 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej jednostkom samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie przedsięwzięć międzynarodowych w ramach Konkursu "WM DLA 
WM. WSPARCIE WSPÓŁPRACY MIĘDZYNARODOWEJ JST  
Z WOJEWÓDZTWA WARMIŃSKO- MAZURSKIEGO W 2018 ROKU" – 
referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Rzeki Guber – 
referująca:  p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Parku Krajobrazowego Wzgórz Dylewskich – referująca:   
p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/111/11 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 kwietnia 2011 r. w sprawie nadania Statutu 
Muzeum Mikołaja Kopernika we Fromborku, zmienionej Uchwałą Nr XXXV/699/14 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 marca 2014 r. 
zmieniającą uchwałę w sprawie nadania Statutu Muzeum Mikołaja Kopernika we 
Fromborku – referująca: p. Wioletta Śląska – Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminom z Województwa Warmińsko–
Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na dofinansowanie zadań  
w zakresie ochrony przeciwpożarowej – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, 
Marszałek Województwa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji 
celowej na realizację zadań własnych gmin - przedsięwzięć inwestycyjnych w ramach 
konkursu pn.: „Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego” w 2018 roku (II nabór) – referująca:  p. Sylwia Jaskulska, Członek 
Zarządu Województwa. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/826/18 Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie 
udzielenia Powiatowi Węgorzewskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
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na dofinansowanie w 2018 r. inwestycji „Wyższy standard edukacji – lepsza jakość 
życia lokalnych społeczności – rozbudowa infrastruktury kształcenia zawodowego  
w Powiecie Węgorzewskim”, „Dostosowanie internatów Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz poprawa 
bezpieczeństwa obiektów”– referująca: p. Wioletta Śląska – Zyśk, Wicemarszałek 
Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawicieli Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego do składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji  
z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii w Olsztynie – referujący: p. Jan Bobek, 
Przewodniczący Sejmiku Województwa. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
– referujący: p. Jan Bobek, Przewodniczący Sejmiku Województwa. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania J. L. Honorowego Obywatelstwa Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego – referujący: p. Jan Bobek, Przewodniczący Sejmiku 
Województwa. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039 – referujący: p. Gustaw 
Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

20. Podjęcie w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
na 2018 rok – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

21. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  
22. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
23. Wnioski i oświadczenia radnych. 
24. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII Sesji Sejmiku z dnia 26.06.2018 r. 
25. Sprawy różne. 
26. Zamknięcie Sesji. 
 
 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami sesji. 
 

     Załącznik nr 3 
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Sejmiku zamknął punkt.  
 
4. Interpelacje i zapytania. 
 

Radny Ryszard Kawczyński 
a) „Proszę poinformować mnie na piśmie, jakie przepisy prawne z zakresu ochrony 

środowiska określają zasady budowy budynków inwentarskich na terenie wsi”.  
b) „W jakich okolicznościach budowa taka wymaga oceny oddziaływania planowanej 

działalności na środowisko?” 
c) „Kto kontroluje działalność  produkcji zwierzęcej na wsi w zakresie przestrzegania 

zasad ochrony środowiska”? 
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Radna Bożenna Ulewicz powiedziała m.in., że z doniesień prasowych wynika, że są 
problemy w Teatrze im. Stefana Jaracza w Olsztynie w związku z trwającym konkursem na 
nowego dyrektora placówki.   Poprosiła o przedstawienie kompleksowej informacji  na temat 
sytuacji w Teatrze im. Stefana Jaracza w Olsztynie  oraz jak wygląda sprawa ogłoszonego 
konkursu. Zapytała również, kto w okresie do przejęcia  stanowiska przez nowego Dyrektora 
będzie sprawował pieczę nad placówką. 
 

Marszałek Województwa w nawiązaniu do pytania radnej Bożenny Ulewicz 
poinformował, że konkurs trwa. Dodał, że Zarząd  Województwa powołał p. Zbigniewa Marka 
Hassa  na stanowisko dyrektora Teatru na czas  wyłonienia nowego kandydata. Nadmienił, że 
sprawy, które się toczą w aspekcie terminów konkursu, przesłuchań są w kompetencji Komisji 
powołanej przez Zarząd Województwa, a której przewodniczącym jest Dyrektor Departamentu 
Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski. Odniósł się do trwających prac  
i poinformował, że część kandydatów nie spełniała wymogów formalnych, część została 
zakwalifikowana, a posiedzenie, które było wcześniej planowane zostało odwołane i  teraz 
należy czekać na decyzję Komisji w tej sprawie.   

 
Radna Bożenna Ulewicz poprosiła, aby Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji,  

p. Zdzisław Fadrowski udzielił szczegółowych informacji.  
 
Marszałek Województwa poinformował, że Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji 

nie przekaże więcej informacji ponieważ trwają prace nad wyznaczeniem nowego terminu 
przesłuchań.  
 

Radna Bożenna Ulewicz zwróciła się z prośbą na piśmie o  udzielenie odpowiedzi na 
poniższe pytania: „Proszę o udzielenie informacji kiedy rozstrzygnie się konkurs na stanowisko 
Dyrektora Teatru im. Stefana Jaracza w Olsztynie? Na jaki czas została podpisana umowa  
z panem Markiem Hassem p.o. Dyrektora im. Stefana Jaracza w Olsztynie? Kto i kiedy 
przedstawi Komisji Kultury i Edukacji Sejmiku Województwa plany artystyczne na sezon 
teatralny 2018/2019 Teatru im. Stefana Jaracza w Olsztynie? Czy zostało zachowane 
stanowisko Zastępcy Dyrektora Teatru im. Stefana w Jaracza w Olsztynie i kto je aktualnie 
zajmuje?” 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu zagospodarowania przestrzennego 

województwa warmińsko-mazurskiego. 
 
 

Marszałek Województwa poinformował, że p. Agnieszka Mrozek z Warmińsko-
Mazurskiego Biura Planowania Przestrzennego w Olsztynie przedstawi informację.  

 
Przewodniczący Sejmiku poprosił  o zabranie głosu.  
 
Pani Agnieszka Mrozek z Warmińsko-Mazurskiego Biura Planowania 

Przestrzennego w Olsztynie korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawiła plan 
zagospodarowania przestrzennego województwa warmińsko-mazurskiego i omówiła m.in. 
obszary zagrożone powodzią, regionalny system tras rowerowych, ale także rozwój gospodarki 
gazowej, układ komunikacyjny i kolejowy województwa.  
 

Załącznik nr 4 
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Radny  Stanisław Bułajewski zapytał o kwestię związaną z trasą kolejową Olsztyn-

Mrągowo-Ełk i poprosił o informację, czy jest jakiś plan.  
 
Radny Ryszard Kawczyński zapytał, czy jest planowana ścieżka rowerowa na  trasie 

Kętrzyn-Święta Lipka-Reszel.  
 
Pani Agnieszka Mrozek z Warmińsko-Mazurskiego Biura Planowania 

Przestrzennego  w nawiązaniu do zgłoszonych pytań wyjaśniła, że jeżeli chodzi o ścieżkę 
rowerową Kętrzyn-Święta Lipka-Reszel, to  trasa wpisuje się w korytarz uzupełniający 
Regionalnego systemu tras rowerowych. Odnośnie linii kolejowej wyjaśniła, że odcinek linii 
Biskupiec- Ełk jest obecnie nieeksploatowany. Dodała, że w Planie rekomenduje się 
rozpoznanie potencjału i możliwości aktywizacji linii zamkniętych. Nadmieniła, że  
w uzasadnieniach przypadkach, popartych analizami, można wnioskować o przywrócenie 
funkcjonowania takich linii.   
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 5 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 
 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o działalności  Regionalnej Dyrekcji 

Lasów Państwowych w Olsztynie na rzecz ekonomiczno-społecznych działań 
rozwojowych. 

 
 

Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie, p. Mariusz 
Orzechowski korzystając z prezentacji przedstawił informację o działalności  Regionalnej 
Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie na rzecz ekonomiczno-społecznych działań 
rozwojowych. Omówił m.in. rolę oraz działania rozwojowe Lasów Państwowych,  
w tym obecnie realizowane projekty rozwojowe. Powiedział również o inwestycjach 
realizowanych przez Regionalną Dyrekcję Lasów Państwowych w Olsztynie. Następnie 
zaprosił zebranych  na część terenową w Arboretum przy  nadleśnictwie  Kudypy, gdzie 
zaprezentuje wspólnie z współpracownikami walory przyrodniczego tego Arboretum.  

 
Załącznik nr 6 

 
Marszałek Województwa podziękował za przedstawioną informację i za owocną 

współpracę. Poprosił o informację dotyczącą kwestii finansowania obiektu w Gierłoży, który 
cieszy się popularnością. Nadmienił, iż były prowadzone rozmowy, że po objęciu przez Lasy 
Państwowe obiektu będą prowadzone tam inwestycje. Podkreślił, że jest to bardzo ważne dla 
regionu.   

 
Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie, p. Mariusz 

Orzechowski wyjaśnił, że w „Wilczy Szaniec” zainwestowano do tej pory bardzo dużo 
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pieniędzy. Został stworzony harmonogram inwestycji i stopniowo będzie realizowany. 
Planowane jest zrobienie m.in. lewoskrętu do Wilczego Szańca. Nadmienił, że aktualnie 
sprawy kanalizacyjne zostały zrobione oraz przebudowano wjazd. Powiedział, że przy 
realizacji inwestycji ma zostać wykorzystana technologia drewniana w celu wzbogacenia 
infrastruktury. Podkreślił, że ośrodek będzie dofinansowywany, ponieważ cieszy się  dużym 
zainteresowaniem wśród turystów.   

 
Radny Józef Dziki poruszył kwestię Kanału Elbląskiego i rozbudowę infrastruktury 

wzdłuż kanału. Dodał, że wybudowanie punktu gastronomicznego jest bardzo ważne ze 
względu na liczbę turystów, która jest przewożona.  Zwrócił uwagę na trwający problem 
dotyczący zamiany działek. Podkreślił, że należy znaleźć jakieś rozwiązanie, gdyż rozbudowa 
infrastruktury wzdłuż kanału jest istotna.   

 
Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie, p. Mariusz 

Orzechowski odniósł się do powyższej wypowiedzi i wyjaśnił, że zasady na podstawie których 
można się zamienić działkami zostały przedstawione. Powiedział m.in., że działania muszą być 
przeprowadzone zgodnie z prawem oraz musi pojawić się propozycja konkretnej działki do 
zamiany.  

 
Radny Józef Dziki powiedział m.in., że  jest problem z działką, która nie spełnia 

wszystkich wymogów i brakuje decyzji w tej sprawie. 

 
Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie, p. Mariusz 

Orzechowski wyjaśnił m.in., że majątek Lasów nie może zostać uszczuplony i ewentualna 
zamiana gruntów musi opierać się na zasadzie ekwiwalentności.  

 
Radny Paweł Szliwiński zapytał m.in. o kwestię inwestycji w drogi lokalne realizowane 

przy pomocy Lasów Państwowych. 

 
Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie, p. Mariusz 

Orzechowski powiedział m.in., że środki własne Nadleśnictwa są bardzo ograniczone. 
Podkreślił, że potrzeby są ogromne, a przychody w Lasach Państwowych  spadają. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zapytał m.in. o to, ile wynosi budżet 

Lasów Państwowych, oraz jaki procent terenów należy do osób prywatnych. 

 
Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie, p. Mariusz 

Orzechowski w nawiązaniu do pytania radnego powiedział m.in., że około 80 % jest 
własnością Lasów Państwowych, a ok. 20 % jest własnością prywatną. Co, do budżetu Lasów 
nie potrafił odpowiedzieć na pytanie, gdyż nie miał ze sobą właściwego zestawienia.  

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 7 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego  przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego „Raportu okresowego nr XVI z realizacji Strategii rozwoju 
społeczno-gospodarczego  województwa warmińsko-mazurskiego do roku 2025,  
w latach 2016-2017“. 

 
Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz korzystając  

z prezentacji multimedialnej omówiła stan realizacji strategii rozwoju społeczno-
gospodarczego województwa warmińsko-mazurskiego do roku 2025 w latach 2016-2017. 
Zwróciła uwagę m.in. na główny cel Strategii oraz obszary priorytetowe do których należy: 
konkurencyjna gospodarka, otwarte społeczeństwo oraz nowoczesne sieci. Podkreśliła, że  
w województwie warmińsko-mazurskim obserwowana jest systematyczna poprawa sytuacji na 
rynku pracy, a także przedstawiła radnym największe inwestycje, które zostały wykonane  
w ciągu 20 lat. 

 
Załącznik nr 8 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 9 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu okresowego nr VII z realizacji 

Regionalnej Strategii Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do 
roku 2020, stan na koniec 2016 r.“ 

 
Załącznik nr 10 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 11 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/782/18 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej jednostkom samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie przedsięwzięć międzynarodowych w ramach Konkursu "WM DLA 
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WM. WSPARCIE WSPÓŁPRACY MIĘDZYNARODOWEJ JST  
Z WOJEWÓDZTWA WARMIŃSKO- MAZURSKIEGO W 2018 ROKU". 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja 

Współpracy Międzynarodowej  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
  

Załącznik nr 12 
 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

treść uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Rzeki Guber. 
  

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 13 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Parku Krajobrazowego Wzgórz Dylewskich. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 14 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/111/11 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 kwietnia 2011 r. w sprawie nadania Statutu 
Muzeum Mikołaja Kopernika we Fromborku, zmienionej Uchwałą Nr XXXV/699/14 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 marca 2014 r. zmieniającą 
uchwałę w sprawie nadania Statutu Muzeum Mikołaja Kopernika we Fromborku. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 15 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
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Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminom z Województwa Warmińsko–

Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na dofinansowanie zadań 
w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja 

Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 16 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji 

celowej na realizację zadań własnych gmin - przedsięwzięć inwestycyjnych w ramach 
konkursu pn.: „Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego” w 2018 roku (II nabór). 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

 Załącznik nr 17 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/826/18 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie 
udzielenia Powiatowi Węgorzewskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
na dofinansowanie w 2018 r. inwestycji „Wyższy standard edukacji – lepsza jakość 
życia lokalnych społeczności – rozbudowa infrastruktury kształcenia zawodowego  
w Powiecie Węgorzewskim”, „Dostosowanie internatów Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz poprawa 
bezpieczeństwa obiektów”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 18 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawicieli Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego do składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji  
z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii w Olsztynie. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że kandydatami do składu Rady są: Ryszard 

Cecot, Jan Harhaj i Sylwia Jaskulska. Dodał, że wpłynęły oświadczenia kandydatów. Zapytał, 
czy są inne kandydatury.  

Nie było więcej kandydatów.  
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Załącznik nr 19 
 
Przewodniczący Sejmiku poprosił Radcę Prawnego o informację o sposobie głosowania 

nad ww. uchwałą.  
 
Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski poinformował, że zgodnie z § 32 ust. 5 

Regulaminu Sejmiku „Jeżeli liczba kandydatów jest równa liczbie osób mających być 
desygnowanych, dopuszczalne jest jedno głosowanie, o ile żaden radny nie zgłosi sprzeciwu”. 

 
Wobec powyższego, Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są jakieś uwagi.  
 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Sejmiku poddał treść uchwały pod 

głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 20 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Januszowi Lorenzowi Honorowego 

Obywatelstwa Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 21 
 
Przewodniczący Sejmiku zapoznał zebranych z sylwetką Janusza Lorenza, który m.in. 

w latach 1993–1997 pełnił funkcję wojewody olsztyńskiego. 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 22 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2018 rok. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 23 
 
 

Radna Bożenna Ulewicz zapytała m.in. o to, czym spowodowany jest wzrost środków 
przeznaczonych na Centrum Edukacji i Inicjatyw Kulturalnych w Olsztynie. Poprosiła również 
o informację na, co mają zostać przeznaczone te środki.  
 

Skarbnik Województwa wyjaśnił, że wzrost środków zauważalny jest również w innych 
instytucjach kultury, a wynika to z poprawy sytuacji budżetowej Samorządu. Wyjaśnił, że  
potrzeby, które wcześniej były sygnalizowane znalazły swoje pokrycie w zwiększonych 
środkach budżetowych. Dodatkowe środki zostały przeznaczone również dla  Muzeum  Bitwy 
pod Grunwaldem w Stębarku. Odniósł się do działalności Centrum Edukacji i Inicjatyw 
Kulturalnych w Olsztynie i podkreślił, m.in., że  CEiIK  jest instytucją, która realizuje dużo 
zadań zleconych przez Zarząd Województwa. Nadmienił, że jest jednostką wyspecjalizowaną 
w organizacji różnego rodzaju imprez i  w związku z tym  odpowiednio duże  zasilenie tej 
jednostki. Dodał, że jeżeli jest potrzeba to przygotuje zestawienie zmian, wyjaśnienie pozycji 
wydatkowych, które były proponowane również na wcześniejszych posiedzeniach Sejmiku.  
 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do wypowiedzi Skarbnika i powiedziała m.in., że 
liczy na to, że otrzyma jakieś uzupełnienie dotyczące przekazywanych środków  
z wyszczególnieniem  wydarzeń, imprez, które  poprzez wzrost budżetu Centrum Edukacji 
 i Inicjatyw Kulturalnych w Olsztynie,  Zarząd Województwa zamierza w tym roku jeszcze 
zorganizować.  
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Radny Paweł Szliwiński  zapytał, czy poprawa sytuacji finansowej województwa ma 
związek ze zwiększeniem wpływów z tytułu podatku CIT, czy z jakąś inną sytuacją. Poprosił 
również o informację, czy sytuacja z podatkiem się wyjaśniła.  
 

Skarbnik Województwa powiedział m.in., że wpływy z tytułu  podatku CIT i PIT są 
znacząco lepsze od pierwotnych założeń. Dodał, że na ten moment sytuacja jest dobra, ale 
wszystko może się zmienić, ponieważ ma nastąpić zmniejszenie dla małych i średnich 
przedsiębiorstw poziomu oprocentowania. Podkreślił, że to może mieć wpływ na sytuację 
budżetową ponieważ w regionie przeważają małe i średnie przedsiębiorstwa.  

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 18 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się –2. 

 
21.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że po zakończeniu sesji odbędzie się spotkanie 
w Nadleśnictwie Kudypy oraz przedstawił plan spotkania. 
 
22. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie.  
 
23. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radny Paweł Szliwiński odniósł się do posiedzenia Komisji Rozwoju Obszarów 
Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na którym poruszył  sprawę 
zgłoszonego podczas ostatniej sesji  wniosku dotyczącego składu Zespołu, który miał 
opracować strategię województwa dotyczącą procesu wapnowania, kwasowości gleb i ochrony 
środowiska poprzez te zabiegi. Dodał, że podczas posiedzenia ww. Komisji uzyskał informację, 
że na sesji otrzyma szczegółowe informacje dotyczące podjętych kroków przez Zarząd.  
Poprosił o informację w tej sprawie ponieważ odpowiedź na poprzedni wniosek okazała się 
nieprecyzyjna, bo  Zarząd  Województwa nie posiadał  pełnych informacji dotyczących tego co 
się dzieje w tym zakresie.   

Marszałek Województwa powiedział m.in., że odpowiedź, którą radny otrzymał jest 
konkretna i rzeczowa, a opracowanie mapy glebowej, chemiczno-rolniczej nie należy do 
kompetencji Samorządu Województwa.  Dodał, że jest Stacja Chemiczno-Rolnicza, która 
wykonuje swoje zadania. Przypomniał, że dawniej podejmowane były działania systemowe, 
mające na celu wapnowanie gleb ze wsparciem rządowym, a obecnie takie działania nie są 
zauważalne. Podkreślił, że opracowanie mapy nie jest kompetencją Samorządu Województwa 
i zwrócił uwagę, że ważne są działania samorządów na wszystkich szczeblach.   

Radny, p. Paweł Szliwiński powiedział m.in., że Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej nie zależało na tym, żeby opracować 
mapę kwasowości gleb, tylko żeby powołać zespół, który opracuje dokument będący jakimiś 
wytycznymi do tego żeby można w przyszłości opracować regionalną strategię. Zdaniem 
radnego Zarząd Województwa posiada kompetencje w tym zakresie. Dodał, że z uzyskanych 
informacji wynika, że w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie w tej sprawie. Nadmienił, że 
przedstawiciel ze Stacji Chemiczno-Rolniczej mógłby być członkiem tego Zespołu, aby 
wesprzeć merytorycznie prace takiego Zespołu. Poprosił o  ponowne rozpatrzenie wniosku 
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Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. 

Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek zapytał, czy jest możliwość ponownego 
rozpatrzenia wniosku Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. 

Marszałek Województwa poinformował, że Zarząd Województwa rozpatruje wszystko, 
co jest zgłaszane przez radnych. Następnie poprosił również o podjęcie działań przez Komisję 
Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w kwestii zgłaszanych problemów. Zaproponował, żeby na jedno z posiedzeń Komisji zaprosić 
przedstawicieli ze Stacji Chemiczno-Rolniczej. Dodał, że ze strony Samorządu Województwa 
można liczyć na różnego rodzaju dokumenty, które są w zasobach Samorządu.  Podkreślił m.in., 
że bez zmniejszenia kwasowości gleb nie będzie plonów. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił uwagę, że można zauważyć, że na polach gromadzone 
jest wapno. Zaproponował, żeby na posiedzenie Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zaprosić przedstawicieli gospodarstw 
rolnych żeby wypowiedzieli się w sprawie wapnowania.  

Radny Paweł Szliwiński podkreślił, że są powiaty, gdzie gleba w 90% wymaga 
wapnowania i natychmiastowego odkwaszania. Zwrócił uwagę, że nie chodzi tylko o kwestię  
wsparcia rolników, ale  o ochronę środowiska w tym zakresie ponieważ kwaśna gleba powoduje 
dużo większe zużycie środków chemicznych, przepływ wody jest zahamowany i  retencja wody 
jest zaburzana w tym zakresie. Zdaniem radnego Zarząd Województwa ma kompetencje żeby 
taką Komisję powołać. Dodał, że ma nadzieję, że Zarząd Województwa nie wycofuje się  
z wcześniejszych deklaracji.  

Marszałek Województwa podkreślił m.in., że  każdy rolnik gospodarujący na swoim 
areale, doskonale wie co to znaczy wapnowanie i ma świadomość tego, że odpowiedni odczyn, 
czy też poprawianie odczynu to jest podstawa, żeby prowadzić produkcję rolniczą. Dodał, że 
się nie wycofują i służą pomocą oraz posiadaną wiedzą. Podkreślił, że nie można podejmować 
żadnych działań bez decyzji właścicieli ziemskich.   

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku zamknął 
punkt.  

 
24. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII Sesji Sejmiku z dnia 26.06.2018 r. 
 

Wobec braku uwag, Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
 
25. Sprawy różne. 
 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęło pismo w sprawie wyrażenia 
zgody  przez Ministra Spraw Zagranicznych na przystąpienie województwa warmińsko-
mazurskiego do Stowarzyszenia o nazwie Federacja Europarc.   
 

Przewodniczący Sejmiku przypomniał, iż 16 listopada br. kończy się kadencja Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Dodał, że zgodnie z ustawą o samorządzie 
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województwa wymóg złożenia oświadczenia majątkowego radnego przypada na dzień do 16 
września (niedziela) w związku z czym oświadczenie powinno być złożone 14 lub 17 września 
br. do Kancelarii Sejmiku. Nadmienił, że informacje w tej sprawie,  w tym pismo Pana 
Wojewody z  23 sierpnia br. zostało przekazane radnym za pośrednictwem poczty 
elektronicznej. 
 
 

Radny Paweł Szliwiński odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Sejmiku i dodał, 
że radni otrzymali informację, że do sprawozdania należy dołączyć kopię zeznania 
podatkowego za ubiegły rok. Dodał, że  takie dane  Zarząd Województwa i  Przewodniczący 
Sejmiku posiada ponieważ zeznanie podatkowego było składane do oświadczenia za rok 
ubiegły, w związku z tym zapytał, czy jest konieczność ponownego dołączania zeznania 
podatkowego.  

 
Przewodniczący Sejmiku poprosił Radcę Prawnego o zabranie głosu. 

 
Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski podkreślił, że jest to wymóg ustawowy.  

 
 

26. Zamknięcie Sesji. 
 
Zamykając obrady XXXIX sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

                   Jan Bobek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


